
  1

PROTOKÓŁ nr XLVIII/2010  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  

w dniu 26 maja 2010 roku w godzinach 9
00

 – 10
30 

 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
20 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 

Radni obecni:  
1. Waldemar  Brzeziński,  
2. Roman   Dębski,  
3. BoŜenna  Dunat,   
4. Mieczysława  Gajewska,  
5. Grzegorz  Gorlo,  
6. Mieczysław  Jurewicz,  
7. Andrzej  Matusiewicz,  
8. Włodzimierz  Marczewski,  
9. Marzena  Nalepa,  

10. Krzysztof  Ołowniuk,   
11. Ryszard  Ołów,  
12. Ryszard  Perkowski,  
13. Anna   Ruszewska,  
14. Ewa   Sidorek,  
15. Stanisław  Sieczkowski,  
16. Sławomir  Szeszko,  
17. Tadeusz  Szymańczyk,  
18. Andrzej  Turowski,  
19. Mieczysław  Urbanowicz,  
20. Tadeusz  Zamaro.  

 
Nieobecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Zdzisław  Koncewicz, 
3. Stanisław  Kulikowski.  

 
lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik  
i Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, 
kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

− listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XLVIII obrady powitał Józefa 
Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza oraz Marka 
Buczyńskiego – Zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Wiesława Stelmacha – 
Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta, przybyłych 
gości oraz internautów.  
Następnie wraz z Prezydentem Miasta Józefem Gajewskim złoŜyli gratulacje  
z wyrazami uznania sukcesu mieszkańca Suwałk za niezwykle prestiŜowe 
osiągniecie, panu Markowi Krejpcio, który uzyskał tytuł mistrza świata 
oldbojów w kategorii do 70 kg w Karate Kyokushin w kraju gdzie karate jest 
narodowym sportem oraz za pracę trenerską i wychowawczą z młodzieŜą 
naleŜącej do sekcji Karate Kyokushin w Suwałkach. Wręczyli mistrzowi kwiaty 
oraz list gratulacyjny. Prezydent Miasta wręczył równieŜ pamiątkowy medal 
oraz monety z wizerunkiem Marii Konopnickiej o nominałach 7 i 70 suwali.  
 

Marek Krejpcio podziękował za gratulacje i gromkie brawa od uczestników 
sesji. Podzielił się wraŜeniami z zawodów w Japonii i zaprezentował teŜ 
japoński certyfikat potwierdzający najwyŜszy tytuł oraz nagrodę pamiątkową, 
którą otrzymał za swój sukces. Podziękował suwalskiemu samorządowi za 
wsparcie Klubu Karate Kyokushin w Suwałkach oraz umoŜliwienie 
zaprezentowania się na tych mistrzostwach jemu oraz dwóm innym 
zawodnikom, tj. Oli Czernieckiej oraz jego synowi Mateuszowi.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Porządek obrad radni otrzymali wraz materiałami i zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji.  

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady 
Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XLVIII obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLVII/2010 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 kwietnia 2010 roku.  

5. Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej  
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w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpoŜarowej oraz  
o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta Suwałki w 2009 roku.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 
Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach  
oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2009 r.  

7. Przyjęcie Informacji z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałki  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego za rok 2009. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia taryf za zaopatrzenie  
w wodę i odprowadzanie ścieków. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata  
2006 – 2015.  

11. Interpelacje i zapytania radnych  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Zarzecze w Suwałkach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu miasta Suwałk, ograniczonego 
ulicami: T. Kościuszki, Chłodną, T. Noniewicza i L. Waryńskiego.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 r. 

15. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16. Wnioski i oświadczenia radnych.  

17. Zamknięcie obrad.  

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XLVII/2010 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół XLVII sesji został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, 
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 25 maja 2010 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XLVII/2010 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach zostały przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
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uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 kwietnia 2010 r. 
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Andrzej Matusiewicz nawiązując do informacji o pozytywnym zaopiniowaniu 
przez Pana Prezydenta wniosku dyrektora Biblioteki Publicznej im. Marii 
Konopnickiej w Suwałkach, który dotyczył wyraŜenia zgody na dofinansowanie 
w kwocie 13 000 zł oraz objęcie patronatem Prezydenta Miasta Suwałk 
ustawienia w naszym mieście przy ulicy Korczaka popiersia Janusza Korczaka – 
publicysty, pedagoga, pisarza, lekarza, działacza społecznego. Z rozmowy  
z Panem Andrzejem Chuchnowskim  wynika, Ŝe lokalizacja tego popiersia 
planowana jest na terenie między MłodzieŜowym Domu Kultury a sklepem 
„Stokrotka”. Poinformował, iŜ z ustaleń siostry Szczeciny, która pisze biografię 
błogosławionej siostry Kanizji Mackiewicz wynika, Ŝe rodzinny dom państwa 
Mackiewiczów stał w miejscu, gdzie obecnie rosnący klon jest jedynym 
zachowanym elementem tych zabudowań. W środowisku zgromadzenia siostry 
Kanizji i parafii pw. Św. Aleksandra rodzi się idea, aby to miejsce zaznaczyć 
jakimś znakiem symbolicznym. Skierował się do Prezydenta z prośbą o uwagę, 
aby nie było kolizji między tymi dwoma pomysłami.  
 

Józef Gajewski podziękował za informację i zapewnił, Ŝe ten temat zostanie 
dopilnowany.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
28 kwietnia 2010 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej  
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpoŜarowej  
oraz o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta Suwałki w 2009 roku  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Ponadto poinformował, iŜ z przedłoŜonym materiałem 
zapoznała się Komisja Spraw Społecznych i bezpieczeństwa na posiedzeniu  
w dniu 17 maja 2010 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag  
do Informacji…  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacji Komendanta 
Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa 
ochrony przeciwpoŜarowej oraz o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta 
Suwałki w 2009 roku została przyjęta.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 
Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach  
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oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2009 r.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Nie było głosów w dyskusji, w związku z powyŜszym Włodzimierz Marczewski 
zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   0, 
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta   
UCHWAŁA nr XLVIII/443/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki 
w 2009 r.  
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Ad pkt. 7  
Przyjęcie Informacji z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałki  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego za rok 2009 
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Informację… państwo radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych. Ponadto, przekazał do wiadomości,  
Ŝe Informacja ... była przedmiotem posiedzeń Komisji: 
− Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 17 maja br.  
− Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 17 maja br. 
− Oświaty i Wychowania 18 maja br.  
− Finansowo – BudŜetowej w dniu 19 maja br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Andrzej Matusiewicz oznajmił, iŜ w jego opinii powinna się w najbliŜszym czasie 
odbyć dyskusja na temat miejsca, roli i znaczenia organizacji pozarządowych  
w mieście. UwaŜa, Ŝe w Suwałkach zbyt mało środków przeznacza się na dotacje 
dla organizacji pozarządowych. Obecnie jest to 0,5 procenta, podczas gdy w innych 
miastach przeznacza się na ten cel nawet 1,5 procent budŜetu. Do dnia dzisiejszego 
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nie powołano w mieście pełnomocnika do spraw współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, poniewaŜ ustawa tego nie wymuszała – teraz zapisy się zmieniły. 
Ustawa nie wymusza równieŜ powstawania forum organizacji pozarządowych  
w mieście, ale dobrze byłoby Ŝeby takie forum funkcjonowało. Zarzucił, Ŝe strona 
urzędu miejskiego nie ma zakładki organizacji pozarządowych w Suwałkach,  
co powoduje, Ŝe nie wiadomo dokładnie ile takich organizacji funkcjonuje  
w mieście. Reasumując stwierdził, Ŝe jest szereg innym problemów nad którymi 
warto dyskutować, które nie są tylko problemami Suwałk. Zaakcentował,  
Ŝe problematyka przez niego poruszona dotyczy całej organizacji społeczeństwa 
obywatelskiego, takŜe w innych regionach i w innych miastach w Polsce.  
 

Marek Buczyński oznajmił, iŜ pełnomocnik do spraw współpracy z organizacjami 
pozarządowymi zostanie powołany 1 czerwca br.  
Odnosząc się do niedostatecznej informacji na temat organizacji pozarządowych w 
mieście przyznał rację, iŜ naleŜy rozbudować istniejącą od trzech lat przy stronie 
internetowej baza danych – informacja o organizacjach pozarządowych od trzech 
lat jest na stronie internetowej urzędu miejskiego.  
Rada poŜytku publicznego – na spotkaniu u Pana prezydenta z przedstawicielami 
organizacji pozarządowych – w październiku ubiegłego roku – i padła taka 
propozycja, zgodnie z uregulowaniami prawnymi to ze strony organizacji 
pozarządowych powinna wyjść propozycja stworzenia takiej rady JeŜeli będzie 
taka propozycja napewno taka rada powstanie, jeŜeli w najbliŜszym czasie takiej 
propozycji nie będzie, będziemy zabiegali, Ŝeby zainspirować – wesprzeć – 
zachęcić do utworzenia takiej rady.  
Odnosząc się do zbyt małego zaangaŜowania w Suwałkach w to co się dzieje w 
sprawach publicznych organizacji pozarządowych – zgadzam się jest zbyt małe, ale 
chciałbym panu podać dane pozyskane wspólnie z Panem Wiesławem Stelmachem 
– przygotowaliśmy wskaźnik dotacji dla fundacji i stowarzyszeń na jednego 
mieszkańca – w miarę obiektywny – wybraliśmy miasta, które z nami sąsiadują: 
Suwałki – 22,65 zł, ŁomŜa – 20,90 zł, Ełk 19,71 zł, Augustów – 14,69 zł, Olsztyn – 
2,76 zł. dodał, iŜ w tak duŜym mieście jak Olsztyn trudno osiągnąć wysokie 
wskaźniki, ale zostały te… skale porównawczą. Z tych informacji wynika, iŜ 
wskaźnik w przeliczeniu na jednego mieszkańca najwyŜszy jest w Suwałkach. 
Zgodził się ze stwierdzeniem, Ŝe nie jest to satysfakcjonujące, ale nie jest tak 
dramatycznie zle.  
 

Nie było więcej głosów w dyskusji w związku z powyŜszym Informacja z 
realizacji Programu współpracy Miasta Suwałki z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego za rok 2009 została przyjęta.  
 
Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia taryf za zaopatrzenie  
w wodę i odprowadzanie ścieków. 
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Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Tadeusz Szymańczyk cieszy fakt, Ŝe nie mamy podwyŜki opłat za zaopatrzenie w 
wodę i odprowadzania ściegów - oczekujemy na pierwsze obniŜki. Jednak 
analizując politykę taryfową na przestrzeni ostatnich lat wynika, ze jest ona 
ukształtowana bardzo skokowo i odniósł wraŜenie, Ŝe nie zawsze ekonomia ma 
tutaj podstawowe znaczenie. Po analizie uchwał podejmowanych w ostatnich 
latach podał kilka danych liczbowych ….Taryfy w roku 2005 wzrosły o 19,35 
procent, w 2006 roku nie było podwyŜki, w 2007 roku wzrosły o 13, 51 procent, w 
2008 roku 7,61, w 2009 roku 8,8 procent i w br. mamy zerowy wzrost. „Takie 
skokowe podejście do taryf moŜna by tłumaczyć nie do końca rzetelnym 
podejściem do tworzenia wniosku przez zarząd PWiK i weryfikacji przez Pana 
Prezydenta, bo nie śmiem podejrzewać, Ŝe proces zatwierdzania taryf 
wykorzystywany był do doraźnych celów politycznych mających na celu 
wywołanie pozytywnego wraŜenia przed wyborami.” 
 

Włodzimierz Marczewski zwrócił uwagę na fakt, iŜ przez te wszystkie lata taryfa 
ta jest składana na 70 dni przed procedowaniem uchwały. Jest to okres potrzebny 
na to, aby dokładnie przeanalizować wszystkie dane zawarte we wniosku  
i stwierdzenie ewentualnych zarzutów. Zostało powiedziane,, Ŝe taryfa stała się 
taryfa polityczną, a tak w jego przekonaniu nie powinno się mówić. Wiadome jest, 
Ŝe wzrost cen taryf miały związek z programem ISPA realizowanym na terenie 
naszego miasta. Było to trudne przedsięwzięcie i po stronie przygotowania oraz po 
stronie wykonania i dziś ma on teŜ swoje skutki ekonomiczne.  
 

Józef Gajewski zaprzeczył, iŜ taryfa słuŜy do politycznych manewrów. Jest to 
zarzut nieprawdziwy, poniewaŜ fakty temu przeczą. Taryfy były podwyŜszane 
wówczas, gdy wynikało to z rachunku ekonomicznego. Spółka wiele inwestowała 
w ostatnich latach, a to wiązało się z realizacją kolejnych etapów programu ISPA 
dzięki czemu spółka powiększyła swój majątek. Wszystkie te działania musiały 
pociągnąć za sobą wzrost taryf. NiezaleŜnie od tego w Suwałkach spośród miast 
takich jak: Augustów, Ełk, ŁomŜa, Olecko, Gołdap są najtańsze opłaty. Chwała 
tym, którzy potrafią rozwijać spółkę, unowocześniać ją i utrzymać niskie ceny. 
Nadmienił, iŜ znane juŜ są analizy Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej i wzrostu 
taryf w bieŜącym roku równieŜ nie będzie. Spowodowało podwyŜszenie taryfy 
ciepła w ubiegłym roku, która została skalkulowana z uwzględnieniem wzrostu cen 
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paliw stałych, wzrostu energii elektrycznej, plus koszty z tytułu amortyzacji  
i obciąŜenia odsetkami oraz kosztami obsługi kredytów. Reasumując 
zaakcentował, Ŝe wysokość taryf nie ma nic wspólnego ze zbliŜającymi się 
wyborami.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLVIII/444/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie przyjęcia taryf za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za podjęciem uchwały głosowało    –  19 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    1 radny.  
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLVIII/445/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych  
z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata  
2006 – 2015.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  



  9

– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLVIII/446/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie zmian w Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad pkt. 11 
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.    

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Zarzecze w Suwałkach. 
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLVIII/447/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu ulicy Zarzecze w Suwałkach  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu miasta Suwałk, ograniczonego 
ulicami: T. Ko ściuszki, Chłodną, T. Noniewicza i L. Waryńskiego. 
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Mieczysław Jurewicz w treści projektu uchwały są zapisy, iŜ naleŜy 
wybudować miejsca parkingowe oraz Ŝe dopuszcza się budowę miejsc 
parkingowych – czy ten drugi zapis nie będzie prowadził do sytuacji 
konfliktowych?  
Zapytał ile miejsc parkingowych jest obecnie planowanych.  
 

Czesław Renkiewicz wyjaśnił, iŜ potrzeba zmiany przedmiotowego 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wynika, z wniosków 
które wpływały do ratusza ze strony poszczególnych właścicieli oraz 
potencjalnych i juŜ istniejących inwestorów na tym terenie. Kwestia braku 
miejsc parkingowych została tak rozwiązana, jak widać na załączonym do 
projektu uchwały rysunku, Ŝe te miejsca parkingowe, tam gdzie będzie to 
moŜliwe maksymalnie architekci próbowali zorganizować w tym kwartale i na 
pewno przybędzie ich około setki. Na obszarze obok TPSA teŜ zostały 
zaprojektowane miejsca parkingowe. Jest generalna zasada, Ŝe w zaleŜności od 
danej funkcji, która będzie realizowana na konkretnej działce, jaki to będzie 
obiekt, jakie funkcje, czy to usługi czy działalność handlowa czy tez 
budownictwo mieszkaniowe – odpowiednią ilość miejsc parkingowych trzeba 
zorganizować na własnym terenie. Do bilansu miejsc parkingowych moŜna 
dodać parkingi  publiczne, ale nie więcej jak 50 procent. Na kaŜde mieszkanie – 
jedno miejsce parkingowe. W wyniku tych zaostrzeń czternastu właścicieli 
zgłosiło uwagi. Generalnie polegały one na tym aby maksymalnie zabudować 
swoją działkę. Dziesięć uwag nie zostało uwzględnionych, poniewaŜ nie moŜna 
dopuścić do intensywnej zabudowy bez zabezpieczenia miejsc parkingowych 
dla obsługi obiektu. Część inwestorów znając trudną sytuację związaną z 
deficytem miejsc parkingowych projektuje parkingi w podziemiach, na przykład 
Yuniversal Podlaski równieŜ obiekty hotelowe, które mają powstawać tez musza 
uwzględnić podziemne parkingi. Są równieŜ i tacy  
Realizacja tego planu rozpocznie się w br. Został juŜ ogłoszony przetarg na 
wyłonienie wykonawcy.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
− przeciw        –    0,  
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− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLVIII/448/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu miasta Suwałk, ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, Chłodną,  
T. Noniewicza i L. Waryńskiego  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 r.  

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały z autopoprawkami  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 16 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLVIII/449/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 26 maja 2010 r. 

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2010 r.  
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 

Ad pkt.15  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 

Ad pkt. 16  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

 Przewodniczący Rady poinformował, iŜ na jego ręce wpłynęły liczne listy 
gratulacyjne z Ŝyczeniami dalszych sukcesów rozwoju naszego miasta okazji 
obchodów 20 – lecia Samorządu Terytorialnego w Suwałkach oraz podziękowania 
za zaproszenia na uroczystość. Niestety nie wszyscy zaproszeni będą mogli wziąć 
udziału w obchodach.  
 

Józef Gajewski zaprosił w imieniu Przewodniczącego Rady Miejskiej, całego 
prezydium oraz własnym na uroczystości, które będą miały miejsce w Suwałkach 
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w dniu 9 czerwca związane z 300 – leciem Kościoła w Suwałkach inaugurujące 
obchody 300 – lecia Miasta Suwałk.  

Poinformował, iŜ zmiany w budŜecie, które zostały dokonane poprzez 
przyjęcie uchwały przez Radę, dotyczą stworzenia szansy na modernizację  
i rozbudowę stadionu prze ulicy Zarzecze 26. Nieoficjalnie wiadomo, Ŝe nasz 
projekt plasuje się na miejscu trzecim, co zapewnia pokrycie kosztów 
kwalifikowanych przy jego realizacji w wysokości około 11,5 mln. zł. Nadmienił, 
iŜ z czterdziestu sześciu projektów, dofinansowanie otrzymają tylko trzy pierwsze  
i ewentualnie częściowo czwarty. Jeśli uda się zmodernizować stadion w takim 
zakresie rzeczowym jaki jest określony w I etapie przebudowy tego obiektu 
rozpoczną się intensywne prace nad organizacją przyszłorocznego wydarzenia 
Euro 2011 Children Poland Suwałki. Modernizacja stadionu stanowi podstawę  
do organizacji tego wydarzenia.  
 

Ad pkt. 21  
Zamknięcie obrad.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
23 czerwca 2010 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

  
Przewodniczący zamknął obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
          Przewodniczący  
               Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

                      Włodzimierz Marczewski  

          

 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach   
 


